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MINISTERUL AFACERILOR INTERNE
INSTITUTIA PREFECTULUI

JUDETUL ARGE9

MINUTA

Fedinlei Comisiei de Dialog Sociat Argeg

din data de 28.02.2024

. in cadrul activititilor de dialog social desfSgurate de cStre Institutia prefectului - Judetul
Arges si partenerii sociali in conformitate cu prevederile Legii dialogului social nr.367lZOzz, in iila
de28.02.2024, ora 11.00, a avut loc gedinla Comisiei de Dialog Soiial Arges.

Lucrdrile gedinlei au fost conduse de domnul subprefEct Bogdan- Ionu; Minciunescu,

sedintS au participat reprezentanti ai Institutiei Prefectului - .ludetul Arges, ai
Consiliului Judelean Arge9, ai serviciilor deconcentrate, ai furnizorilor privati de servicii soiiale si
reprezentantii a patru dintre cele sapte confederatii/federatii sindicale si patronale - membre ale
Comisiei.

Domnul Subprefect mullumeste pentru prezen!5 si roagd pe cei prezenfl sE se prezinte,
intrucit sunt si persoane noi.

Apoi supune Ia vot minuta sedintei din data de 31 ianuarie 2024, care se aprobi in
unanimitate.

Domnia sa prezinti Ordinea de zi:

"l,Problemele cu care se confruntd Il.4[4_urile, Iegate de aplicarea

Legii Nr.B/1996 privind dreptul de autor gi drepturile conexe.

Prezmtd: Consi/lul National al intreprinderilor Prlvate Mici si Mijlocii din Romdnia

2.Diverse.,,

9i dH cuvSntul domnului lon Glisci - C.N,I. p.M.lvt.R.

Dl.-lon GliscE - Noi, de obicei, incercdm s5 rezolvbm c6t mai multe dintre problemele cu
care se confruntd firmele. Speta pe care doresc sA o prezint astbzi se referE la O.R.D.A. - Oficiul
Roman pentru Drepturile de Autor, care provoacd probleme multor firme: la cele din HoReCa,
inclusiv superma rket-uri, restaurante, hoteluri, inclusiv autocare si camioane de transport marfi.
Imi permiteli sb citesc, ca sd fiu concis si pe intelesul tuturor ?...
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,v5 informSm ci cNIPlvltvlR a formulat un proiect de intitiativd legislativS de modificare a

tegli g/i9g6, intocmind un draft in acest sens, cu expunere de motive 9i propuneri de modificare'

p. luii, f-u inaintat Parlamentutui RomAniei, prin Domnul Robeft-Marius Cazanciuc-Vicepresedinte

alsenatului Rom6niei, proiect pe care vi rugim s6-l sustini si Comisia de Dialog Social'
" "- 1;;;;;;i, pioUi"r.ru care nemultu-mesc utilizatorii de comunicare publicS, de fonosrame

*, prurtltil-i rtistice Oin aomeniuf audiovisual, in scop ambiental, (ex. hoteluri, restaurante,

.uilti"f., U.rrtl, birouri, sedii firme, frizerii, autocare, " ), privesc urmitoarele aspecte:

/ tn Rom6nia exist5 mai multe organisme de gestiune colectivi (de ex. CREDIDAIvI -Centrul

Rom6n pentru Administrarea Ore-pturilor Artigtilor- Interpreli, UPFR-Uniunea ProducStorilor de

ronogru.. din Rom6nia, AMIEX-Asocialia RomanS pentru Altigti Interpreti_sau Executanli,

UNniT-Uniunea NationalS a Artigtilor dln Rom6nia, UCI4R-ADA Uniunea Compozltorilor 9i

Muzicologilor din Rom6nia - Asocialia Drepturi de Autor) care desi actioneazS in acelagi

domeniu] reprezint5 grupuri separate de artigti 5i gestioneazi categorii distincte de drepturi

aparlinand unor categorii distincte de titulari'
r' Pentru activitatea de comunicare publicS, utilizatorii au obligalia de oblinere a autorizaliilor sub

formb de licenle neexclusive de la mai multe organisme de gestiune colectivi, care fiecare

percepe si coleiteazi de la fiecare utilizator c6te o taxa-remuneratie pentru fiecare domeniu'

asa incat orice utilizator datoreazS, de ex. 3 remuneratii: la cREDIDAM pentru drepturile

interpretitor de muzica, la upFR pentru produc5torii de fonograme de muzicS 9i la UCMR-ADA

pentru dreptul de autor ale compozitorilor, etc"
/ Pentru spalii gi/sau pentru perioade nedeclarate de utilizator in care a comunicat public

fonograme si/sau prestalii adistice in scop ambiental sau lucrativ, farS a obline in prealabil

autoiizalia-ltenlb neexclusivS, utilizatorii au obligalia de a plSti citre organismul de gestiune

colectivS a drepturilor conexe o sumS de bani reprezentand triplul sumelor care ar fi fost legal

datorate dacb ar fi delinut autorizalia'

r' Iar pentru int6rzieri la plata remuneraliilor, utilizatorii datoreazi penalitili in cuantum de 0'10lo

pe zi de intArziere din sumele neachitate la scadentS, fara a fi notificati "

G5ndili-v5, cred c5 nici ANAF-ul nu are penalittlile atat de mari. Pentru firmele mici este un

stres.PentruHoReCa,careasuferitatAteaconsecinleinpandemie,cuatatmaimult.

"Din aceste motive, am propus modificarea si completarea legii' astfel:

. s5 existe mai multe organlsme de gestiune colectivS, dar fiecare si priveascS toate

domeniile de creatie linterpreii de muzlcS, producdtori de muzic5 9i compozitori) si toate

categoriilededrepturideautorsiconexe,caresSperceapSosingurSremuneraliepentrutoate
domeniile

. Utilizatorii de comunicare publicE si fie obligati s5 oblin5 o singurS licen!5-autorizatie de la

un sinqur organism de gestiune colectiv6 pentru toate categoriile de drepturi 9i domeniile de

creatiei artiSii, compozitori, producStori gi s5 datoreze o singurS remuneralie pentru toate

.uiegoriif. de'drepturi c5tre un singur organism de gestiune colectivi cu care a contractat in

term"en de 6 luni de la inceperea activitilii de comunicare, si nu anterior cum este in prezent'



. cuantumul remuneratiei datoratS de utilizatori organismelor de gestiune colectivS a

drepturil;r de autor se fie stabillt in mod transparent in cadrul comisiei de negociere, 9i cu

organizaliile patronale reprezentative la nlvel nalional ce includ 9i structurile asoclative membre'

. s5 fle stabilit un procent maxim al remuneraliei, in cadrul comisiei de negociere.

. Remuneralia solicitati utilizatorilor pentru spalii 9i/sau perioade nedeclarate in care acegtia

au comunicat public fonograme 9i/sau prestalii artistice in domeniul audiovizualului in scop

ambiental sau iucrativ fErH a detine autorizatie sau licen!5 neexclusiv6, nu poate depbsi suma

datoratb stabilit6 prin metodotogie (nu 3OOo/o cum este in prezent);

. Organismele de gestiuni colectivb sb fie obligate si respecte principiul transparentei si

publicitSfii, in sensul de a publica pe pagina lor de internet toate operatiunile privind incasirile de

taxe de la utilizatori si pl5tile efectuate cStre subiectii drepturilor de autor."

Adic5 s6 fie transparenti in ce fac ei cu banii dupS ce ii incaseazS' Despre

firma-organism unic.,. vine rnli tu iirre, in vizitS, face contract 9i gtie omul d-e la inceput ce taxi

ur.. Our-n, cu amenintiri mai rbu ca ANAF-ul, Deci, este o situatie stresantS! Noi am prezentat

aceste probleme de mat ,ritu oii 9i am insistat foade mult in acest an. Am avut gedin!5 in

L.r.il.j li Bucuresti, in care a venit [4inistrul Oprea, in 13 februarie am avut int6lnire cu

piir-winirtrrt gi inc5 13 min igtri-secreta r de stat, ia Palatul Victoria 9i ieri, am fost alSturi de

dl.DanAtanasiulaPalatulPar|amentului,laCameraDeputalilor,u1!e1e-alintAlnitcu
prur..airt.i. interimar al Camerei Deputatilor 9i cu fostul Ministru al Culturil - dl'Romascanu,

cu totii prelu6nd aceast5 problemS,

Eu mi-am facut aaioria, pentru cA si colegii mei din celelalte judete care reprezintb

lNtut-urile, au prezentat, in sedinla CDS din fiecare jude!, aceasti tem5, pentru informare'

Dl.Suborefect - si bine ati fScutl Eu propun s5 trimitem materialul la dl' Alfred simonis'

ta at.Opruig ti tutinisterul Finanteior. Nu mi se pare normal ca tu - care iei bani de la cetbtenii

rom6ni, si nu pui in transpa rentiza re ce faci cu banii !

Mullumim,domnuleGligcSIsi,inaintededoamnaTatia,sSmergemladomnulAtanasiu!

Dl.Dan Atanasiu - pregedinte de onoare PIIPMM Arges - Am mers la aceleasi gedinle,

inclusivieri.Vreaus5,affionaI,amf5cutni9testudiiinr6nduI
antreprenorilor si cele mai mari trei griji ale acestora, in anul 2024, sunt urmStoarele :

-noile mdsuri fiscale;
-lipsa capitalului de lucru si a cash flow )ui;
-cresterea costurilor cu materia primE si cu utilitElile'

Si aiunci, am ficut niste studii cu dl'Director de la C'A S' Argeg

Dl,Ionu!Gheorohe_DirectorC.A.S.Argcg_AVemtermendeplat660zile-DacSpunem
datoria totala Ia 31 ianuarie, ive.E ,il. lei. Ou.; ne ducem pe o medie de 12 mil.lei/lun5 9i cele

depbtite de 60 zile, ne rEmAn in jur de 70 mil'lei La Argeg'

Dl.Dan Atanasiu - Problema este la nivel de !ar5. Noi suntem necSjiti pentru c5,

ain decursul ultimilor 10 ani, a venit un guvern, nu mai conteazS care, 9i "a rezolvat"

problema. Scormonind prin iegislalie 9i prin Legei bugetului de stat.impreun6, am gasit niste

solutii. solutii pe care le-am prezentat peste tot 9l pe car-e vi le prezentSm 9i dumn€avoastrS, ca s5

ne ajutati cu Parlamentul 9i'cu Guvernul. Atentie I Nu deranjSm Parlamentul, adicb nu deranjbm

erg;irf,'nS avea nevoie Si'ae a:utoruf Sindicatelor in acest dimers' Pentru cd noi, dacS nu avem

Uuiii JStiu, truUuie sd luim credite. DacE luim credite, trebuie si plStim dob6nzi, $i atunci, mirim
J



prelurile! Deci, cine are de pierdut in final? Tot omul! Tot clientul! Si atunci, am venit cu cele trei

propuneri.

Dl.Ionut Gheorghe - Fac o parantez6, dacd imi permiteti. E normal ci si Sindicatele sunt

dlre.t interesatef pentriE noi discutim permanent. Avem concedii medicale at6t pentru firme

private, cat si 
'pentru 

angajatori publici. A.J.o.F.N4,-ul este angajator in timpul concediilor

medicale,

Dl.Dan Atanasiu - Revenirea la at.3B din O.U,G.158/2005, articol care a fost modificat

incepand cu otot:ote. Acel articol prevedea c5 suma pe care o datora statul p-entru concedii

,.6i..r., jutea sE o ded1rcb angajatorul din cee ace plStea la la stat. Prin modificarea acestui

articol, in present, angajatorii plSiesc integral concediile medicale, precum 9i sumele pentru

contributia asiguraiorie-di muncE, urmind ca sumele pletite pe concedii sd fie recuperate de la

Casa de Si nitate.
De fapt, se plimba banii pe traseul Angajator - ANAF - casa de SinState - Angajator,

ca sE ajung5 inapoi la angajator dupi 6-8 1uri, 
-fere 

ca ANAF/Casa de Sdnitate s5 plSteasci

penalitbti de int6rziere si dobSnzi."- - -'i" L.Sea Bugetului de Stat 2024, la ar1.76, procentul alocat pentru concedii medicale

este doar 3O% din contributia asiguratorie de munc5, Insuficient insd, in condiliile in care, prin

acelagi articol, M.F, reline 
'500/o 

din contributia asiguratorie de munc5, intr-un cont distinct,

nenominaliz6nd tipul de cheltuieli. Propunem deci, mirirea procentului de 3Oo/o prin redistribuirea

procentului de 500/o retinut de ttl.F.- 
in Legea Bugetului de Stat 2Q24, in Nota de fundamentare, constat6m cA bugetul pentru

gomaj este pr6grurui sd fie excedentar cu sLrma de 317,498 mii lei, Propunem redistribuirea

excedentului' dln bugetul pentru gomaj pentru plata concediilor medicale, Asta ar fi

"o gurE de oxigen" Pentru noi,

Dl.Ion clisca - Dau un exemplu: un angajator cu peste c6tiva zeci de salariali sau peste

sut5 - Panificatie - care are de incasat 70 O0O lei pe concedii medicale. Sunt bani pe care el

trebuie sE-i investeascS in materie prim5, are cheltuieli cu distributia, cu motorina, cu salariile.

Asta inseamnd un efort financiar. Este de la noi, din Arges'

Dl,Ionut Gheorghg - Din punctul de vedere al casei de AsigurSri de s5n6tate, daci vom

uu"u brg"t ulofiilidElhideri de credite bugetare pentru aceste tipuri de plifi, facem tot efotul

9i reugini si ajungem cu pl6!ile la zi. DacS ni se aloci buget, avem toat5 capacitatea.

wtai iveh o problem6 - la angajatorul public. Dacd incaseazb banii din concedii medicale

pentru anui precedeni, ii incaseazi 9i 1i Oi ta Trezorerie, in contul 'Venituri an precedent", nu-i

mai folosegte deloc. De aceea vi si spun c5 angajatorul public este direct interesat alSturi de

dumneavoastra - angajatorul privat, si venim cu un act normativ fluent'
Din punct di vedere'al deblrocratizb rii si "injectarii" in timp real, la "Capltal curent" - atat

la IMM-uri, c5t gi la entitili publice, pentru c5 9i cu spitalele avem probleme, 9i cu Inspectoratul de

Politie, si cu Armata, si cu orice..,

Dl,subprefect - O intreb pe colega de la Finanle Publice: dacE Bugetul are capitole.',

", 
gti, ci *Efrc5rile se fac in iulie, deci n"u ai voie si modifici. Dl.Glisc5, micar sd fie ca tem6,

dar, mai devreme de iulie, nu poti si faci rectificare bugetarS'

Dna.ScErlStescu Laura Gilda - A.J,F.P. Arge9 - Da, da, a9a este!
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DLlonul-GhcprShc - Si vi explic, cE e chiar profesia mea' Nu implic5 rectificiri

Ougetare, Dac5le uit5m pe tegea bugetuluidin anul precedent, din contribulia asiguratorie de

mu-nc5 erau distribuili doar 22o[. Anul icesta am reugit sE suplimentbm cu inc5 870, adicd pini la

3Oo/0. Dar, chiar gi pe ceea ce s-a aprobat ca buget national, daci avem deschideri de credite, tot

,,injectEm gurS de oxigen in pia!5". Deci, noi solicitdm permanent, nu la Finante, chiar la Minister.

Limitele pe Ordonanta 34 sunt de la Ministerul Finantelor.

Dl.gubEefec! - Propun s5 trimitem materialul de la dl.Atanasiu cStre

Ministerul Finantelor 9i cdtre Cabinetul Prim-Ministrului, ca sd fie informat'
DacS mai aveti intrebdri... Doamna Tatia, aveli cuv6ntul! Dar, inainte, vE inmAnim

raspunsul primit de la M.A.l. la memoriul depus in gedinta anterioarS, de la

domnul Secretar de Stat Simionescu, care se ocupd de Dialogul Social'

Dna,eeella Medena-falia - CatelAL-FA - Dar si gtili cB nu este un r6spuns "fericit"!

Dl,Sulpfefed - ConsemnSm rispunsul de la lvlinlsterul de Interne, Secretar de Stat -
dl.Simionescu, care este cu Dialogul Social:

,Av6nd drept referintd corespondenla dumneavoastrd nr,B 180/07.02.2024, prin care ne

sollcitati un punct'de vedeie cu privlre la revendicdrlle Federatlei Sindicatelor Nationale ale

nfiySiltor 9i 
'personalului 

Contractual din Romdnia, vd comunicdm faptul cd aspectele semnalate

de cdtre aleastd organizaiie sindicald se afld in atenlia conducerii Ministerului Afacerilor Interne ti
fac oblectul dialogului social, fiind dezbdtute cu reprezentantii organizaliei sindicale, in cadrul

intdtnirilor care au fost organizate la nivelul instituliei noastre."

Dar putea si fac5 referire si ta ultima sedinti care a avut loc si cine a fost de la

dumneavoastrS. Cine a fost de la F.S.N.? Dumneavoastri nu sunteli vicepre9edinte la Nalional?

Dna,Cecilia lvlarilena Tatia - Nu, sunt Pregedlnte la I.P.J. Arge9. N-am candidat acolo

pentru cd e vorba de transpod, e vorba de cazarc... Ca sb fac economii la bugetul Sindicatului.

ista nu inseamnS cB nu mb implic in viala colegilor mei, cum, pentru ultimul punct de actualizare

a sporului pentru Neuropsihic, acum n-o si rn5 implic... Bine, a promovat acliunea in instan!6

lr.#;J de sbptdmfina viitoaie, Dar, de ce este nevoie si se ajungb la acest divergent, c5, p5n5

la urmd, este un conflict. Dar noi, in interiorul institufiei, nu putem s6-l declang5m pentru cd nu

suntem civili... Aga, in condiliile in care imi rdspunde dl-simionescu, care gtim bine cum sunt

numili secretarii de stat, gtim foa rte bine ce capacitSli au. 1l cunosc foafte bine, suntem prieteni si

pe raceUoot<, ne d[m lii<e-uri c6nd ne vedem , in conditii "suspecte" ca sd zic asa. Dar s5 vinS cu

un rEspuns doar ca sb vE multumeasc5 pe dumneavoastrS.... SE stiti cd eu sunt nemullumit6 totall

Dl.Subprefect - Relansam, atuncl!

Dna.Cecilia N4arilena Tatia - RugSmintea mea este si se consemnezein Minutd cd dorim

,n ,Asprn- inGlig.r,t, cu sE nE d"monstrLze inteligenta dumnealor la nivel de tvlinister de Apirare

a Afacerilor Inteine, sd ne debarasbm de acele obiceiuri care... gtiu ce s-a.intAmplat in gedinla

Comisiei de dialog social de marti - sEpt5mAna aceasta, in care doar marc5m, ca 9i ceea ce s-a

intimplat in alte prefecturi... sA bif[m ca intAlnire, s5 fim foa rte siguri c5 ne-am vEzut, am plecat,

am avut acea, cum spun eu de 4 ani de zile,"terapie de grup".

lv'lullumesc pentru faptul c5, totusi, suntem mai multi si ludm la cunogtin!5 de problemele

tuturor, prin similitudine. V5d c5 existS 9i la S5n6tate, 9i la Asisten!5 socialS, gi la LT.M., 9i la
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A.J.O.F.14, aceeagi problemS, dar trebuie s5 fim mai vocall. Inclusiv dl.Gligc5 - ne gtim de atSta

timp, si dl.Atanasiu, care vbd cE transmit 9i dumnealor, de fiecare dat5, aceleagi probleme, dar

suntem intr-o pani totalS de iniliativ5. Deci nu mai avem inillative, avem resurse acel oameni care

sunt foarte putini in toate structurile si in toate domeniile de activitate, ii folosim maxim. Cum sunt

si in Polilie. Iar eu v5 anun!, pentru cE am autorizarea colegului meu care este presedlnte la nivel

de Fedeiatie gi Sindicat, c5, cu aceastS ocazie a alegerilor, nu vom avea dorinta s5 apirEm acele

seclii de votare, Nici cu fo(a, nici firi fo(5. C6t si situatia faptului cE nici acele diurne care sunt

acordate doar unor membrii din cadrul... Politistului ise dE doar de un pahar de ap5. E ridicol!

Deci, dacb nu rezolvati problema asta la nivel politic, pentru ci de-acum nu mai e la nivel

guvernamental, e dorinfa politicS. Politici, care de fapt, acum a inceput s5-si faci jocul prin a cere

votul oamenilor in stradd sau la intAlnirile pe la care se duc, dar, in realitate, oamenii au rHmas
,,mu!i,,dup5 alti 4 ani de guvernare adSugati la cei 30 in care nu s-a simlit nimic. Nu mi se pare

normal ca, cel pulin categoria pe care o reprezint pe linie profesionalS si pe liniile celelalte pe care

le reprezint prin Cartel ALFA, Asistenta social5.,. Chlar la sedinla de data trecutS, din 31

(ianuarie), ii spuneam dlui.Voica (Ionel) cE pleac| la o gedintd (C.J. ArgeS) in care s5 suslind

cresterea salariilor doar unor categorii de angajati ai Consiliului Judelean, din D.G,A.S.P.C. Nu-l

normall Dacd la atatia ani dupE aparitia Legii nr.15312017 nu s-a reugit a gisi o propunere pentru

a se face o ridicare.,.

Dna, Da niqla,l4oldovea nu-Horla - Noi am c6stigat in instantS s5 se

egalizeze cu alte Agentii, iar cu ordonanla din decembrie, dupi greve, am primit o majorare in

douS transe, dar care nu include cei 5ol0. Nu stiu ce egaliziri cu celelalte agenlii la nivel nalional

sunt, dacb sunt diferenle de 5%,

Dl.Subprefect - Dl.Arsene (DSP), la dumneavoastrb cum s-a f5cut?

Dl.Arsene - Au tiiat cei 5olo care se dSdeau cu 1 ianuarie 9i au dat acel procent impS(it
pe din dou5, in ianuarie 9i iunie.

Dna.Cecilia lrtarilena Tatra - Eu am fost siptim6na trecutS 9l acum douS sdptim6ni
intr-o vizitS de monitorizare pe un alt segment pe care lucrez. Am mers la Brasov, Codlea si

Botosani exact pe Directia Protectiei Copilului, pe modul in care sunt gestionali banii la nivel de

Direclii proteclie sociatd, Copii cu dizabilitdli 9i ce-am identificat acolo, in calitate de expert,

vE spun sincer, mi-e rugine mie cE am lucrat intr-un sistem de apbrare a drepturilor omului.

Crede!i-m}, acolo este "puscSrie curatS"l Dacd si in Judetul Arges s-ar intAmpla a9a ceva..' Chiar o

sE am o disculie si vreau si ajung la dna.Tatiana Eftime (DGASPC).

Dl.Subprefect - SEptdm6na viitoare mergem impreunS.

Dna.Cecilia lvlarilena Tatia - DacA gi la Arges se intAmpl5.., Nu am voie la Arges. Pentru

c5 sunt dln lrr.Se9, merg la alte judele. La Botosani - nu s-a mediatizat 9i nici la Brasov, pentru cd

este exact genul cSminelor de b5trAni. Pentru copii cu dlzabilitdti. Este groaznic! $i am zis sb nu

dim in Media deocamdatS, si se corecteze si si incerce cu AIPIS-ul de acolo, cu toli ceilalli care

cunosc circuitul banilor din conturi: ce reprezinti pensie, ce reprezintd burs5, ce reprezint5 tot.

Dna.Daniela Mold.oyeanu-Hor_lavillc - ce ati spus dumneavoastrS acum cu circuitul

banilor, nu intrd in competenla noastr6 (AJPIS).



Dna.Cecilia Marilena Tatia - Eu am inleles, dar sE fie blocate conturile cu stiinta celor de
la AJPIS 9i a bincii care are contul,.. Nu mi contraziceli, c5 acolo e "pugcirie curatS" din partea

tuturor angajalilor gi a Statulul 9i a bSncil. Eu sunt foarte revoltatS pentru cE stiu, c5 fac pafte din
aceastl Comisie de dialog social gi ar trebui aduse la cunostinli toate problemele, probleme care

trebuie rezolvate.
in ceea ce privegte rEspunsul acesta (de la M.A.I.), sunt nemullumit5. Puteli sE-i

rdspundeti domnului Simionescu ci am ridicat aceast6 problemi personal, eu nu-l sun pentru cb

nu vreau s5-i aud vocea, sI se justifice intr-un anumit fel, infantil sau pueril, nu stiu cum s5 spun,
dar acelagi mod de a v5 induce pe dumneavoastr5 in eroare este si al nostru.

Dl,subprefect - Stiu cE ati fEcut pichetSri in septembrie. N-a!i ficut nimic cu ele? Care a

fost finalitatea, ce ati rezolvat?

Dna.Cecilia lvlarilena Tatia - Uitali ce am rezolvatl O discutie inutilS cu factori care sunt
pugi doar ca si semneze, Bineinleles cE nu e rSspunsul dumnealui, Sd fili convins cb are un

consilier care l-a gindit, c5 nici micar lucrul Ssta nu-l face.

Dl.Suborefect - Ok. Noi o sE semnalSm faptul c5 dumneavoastrt intenlionali sA blocati
a legerile.

Dna.Cecilia M a rile nalatja - Cu siguran!5 asta se va intimpla, indiferent de ordinele care
vor veni, aga-zis militare. Nu suntem militari, suntem funclionari publici cu statut special, cu drept
de port de arm5, pe care politistii vor refuza sd le ridice din rastel!

Dl.subprefect - lt4ullumim, doamna Tatia! Mergem la colegii cu centrele pentru vArstnici.

Dna.Mariana V6rgH - Confedera[ia SindicalS Nalional6 "lt4ERIDIAN" - Eu reprezint
Confederatia "lvleridian" aici si, totodat5, fac parte si din Grupul furnizorilor de servicii sociale din
Argeg. Noi am rugat Ia nivel national, prin Confederatie, si ne invitali la aceastS Comisie de dialog
social, pentru ci am inteles de Ia gedinla trecutd (a Consiliului Judetean) c5 in Judelul Argeg sunt
in jur de 60 de furnizori privati de servicii sociale si sunt foafte mari probleme, domnule
subprefect, pe acest pachet legislativ privind Asistenla socia15. Poate nu e o problemS la fel de
importantb ca plata drepturilor salariale, pe care eu o inleleg foate bine, pentru c5 vin din acel

sistem si md bucur sE aud ci Justitia le-a dat dreptate. $i o s-o facS in continuare. Doar at6t vreau
s5 atrag atenlia aici ci, Ia Trlbunalul Argeg - Sectia Litigii de Munc5, primul termen de judecatb va

fi in anul 2026, pentru cE sunt judecdtori foade putini, pentru cd Guvernul PSD-PNL, 9i fErE nicio
aluzie, pentru cb nici nu stiu din ce "ramurS" politicE sunteti.,. Vreau si vi spun ci actualul guvern

nu are nici mbcar asta '1n vizor". Si mireasc5 schemele de personal,
Problema noastrS: Noi am fost la lvlinisterul N4uncii, am dezbatut tot acest proiect

legislativ cu dna.Ministru Simona Oprescu, am lSsat Si acolo, am trimis 9i la dumneavoastrS, sper
s5 fi ajuns, dacd nu, vi trimit materialul cu amendamentele pe care le-am fEcut la aceastd lege 9i

care au ajuns 9l la Parlament. Dacb nu sunt, o sd vi le trimit. Noi vrem sd trimiteli la Parlament,
pentru cd acolo este acest pachet legislativ, la Camera Deputatilor. Sunt patru initiative legislative:
trei - pe fiecare lege, distinct 9i un pachet legislativ impreunS. Comitetul Economic Social a dat
aviz negativ. La Consiliul legislativ - dl.Iordache incb se mai gAndeste.

Dl.Subprefect - Deci, e consultativ, nu e obligatoriu.



Dna.t\4ariana--VaEd - in unele cazuri e obligatoriu, pentru c5 acolo se sesizeaz5
paralelismul legislativ. El are acum de spus un punct de vedere pe patru initiative legislative. Noi

vrem ca dumneavoastrS - ca reprezentant al Guvernului in teritoriu, si solicitafi Guvernului,
Prim-Miniskului si la Parlament, in primul 16nd, si retragi acest proiect de lege, pachetul acesta
care vizeazi modificEri la toate cele kei legi - Asistenti socialS, Senuiciile sociale, pentru c5 sunt
probleme in primul rind juridice si apoi de oportunitate, in sensul c5 furnizorii privali pe care-i

avem acum, acei 6O de oameni - angajatori, nu vor mai fi pe piata muncii, din considerente cI nu

se pot adapta la noile modificbri. Unele le vor indeplini, altele nu. Pentru ci oamenii s-au

autorizat, s-au licentiat pe o lege in vigoare, iar acum, pe o lege nou5, li se cere si retroactiveze.
Deci, legea retroactlveaze. Mai exact: m-am autorizat, m-am licentiat pe o lege in vigoare, oamenii

au luat credite, plEtesc din greu si acum la ele. Sunt in functionare legalS pe un imobil amenajat
pe o lege in vigoare, Acum vine Statul 9i zice cb nu e bine asa, vrea altfel. Nu lntru in amSnunte,
dar sunt lucruri care retroactiveazS! In material am trimis si o cauzd CEDO. Este Cauza Bimer,
parc5, impotriva Republicii Moldova. Exact un caz tipic, in sensul c5 i s-a retras autorizalia de

functionare ci nu s-a adaptat Ia legea nou5. Si Curtea Europeani a obligat Statul sa

despdgubeasci 9i cu investitia, si cu lipsa de folosintl si cu tot. Concluzia: leqea are dispozili.i

d iscriminatorii.
A doua chestiune este ci se scot acele srl-uri, Deci, toti oamenii trebuie sd se adapteze,

sI se transforme in intreprinderi sociale. Nu-csle eql$itulisnEll Sunt foa rte multe probleme pe

care eu le-am scris acolo punctual. Este problema cu avizul ISU. (Eu acum vE spun doar douS-trel
probleme din acelea foate lmpodante.) Din aceste considerente, oamenii vor fi in dificultate de
a obtine o noui autorizare la ISU.9i atunci, noi nu zicem si nu aib5, cb unii au, altii au niste
norme pe care le apllcS. S-a tolerat aceast5 situatie, serviciile merg. Ideea este c5 aceast5 noua

lege ii va pune in imposibilitatea si mai lucreze. Si noi, atunci, am venit cu o solutie de acordare a
unui termen minim. Dacb se vrea ca aceastS lege sE ajungS la Presedintele RomAniei, in
Parlament, noi o sb o atacim pe excepfie de neconstitulionalitate gi o sE cerem sprijin la toti
parlamentarii, inclusiv cei de la PSD-PNL. Si v5 asigur cd o s5 anun! Judelul Arges cum s-a votat
acolo, ca s5 nu-i mai vid pe parlamentari cb vin gi strigS ce fac ei pentru judet si.,. voteaze
'1m potrivS ".Asta voi face eu personal.

Vom incerca sE atacim la Cuftea ConstitulionalE dar, dac5 ajunge la Presedinte, m5car
si ne dea un termen de un an, doi, trel, pentru aceasti relocare. Unde ducem bunicii, pErintii?

Dl.Subprefect - Eu ag vedea-o altfel. Solutia este de compromis. Dece nu gEsesc niste
subventii? S5 se dea 2-3 miliarde, cum se dE la Staft lJp Nation. In Argeg avem 60, inmullit cu

42 de jude!e... Le d5m 2-3 miliarde cu termen de derogare 5 luni, 1 an, si poli si vinzi clSdirea,
s5-ti iei alta s5 ti-o faci. Problema e a Statului, nu a dumneavoastrS. Pe mine md doare cd vorbim
de bani. Pentru ci nu e despre bani, este despre.,. mult mai multe.

Dna.lvlariana VArqi - Este despre pdrinlii 9i bunicii nostri 9i despre cei care sunt
dependen!i.

Dl.Suborefect - Nimeni nu si-a dorit si aibi p5rintii in striinitate... O si trimitem la

Cancelaria Prim-M in istru lui, cu o propunere de conciliere.

Dna.lt4ariana V6rgH - Si financiarS, domnule Subprefect! Arr gAndit-o 9i ca acordarea
unor gratuitS!i, adicb si subventioneze putin si Statul.De exemplu, s5 subventioneze pampers-ul

sau... sunt propuneri de Ia furnizorii sociali.



Dl.Subprefecl - Pe dl.lordache sd 9ti!i c6 nu-l incinti c5-i dau subvenlie 10 milioane

pentru paffii Oa.imd duc la dl.Iordache si vbd clidirea si ii spun:"Dl.Iordache, Statul Rom6n

vi dI 2-3 miliarde, v5 rog, vindeti clSdirea 9i Iuali-vi o clSdlre care e compatibllS pe Normele X!"

gi daci ai 2-3 miiiarde i6-ti ptdieqti transportul, sE dai cu var, s5-ti pui termopane, s6-ti pui

usi "incendiu", s5-!i pui lift, altfel iesi in viat5.

Qrc.lLafiela VArgl - Un singur lucru vreau s5 mai punctez, o rugdminte, p6n5

se rezolvS acestu proUtur.. Eu am vbzut c5, de cite ori se intAmplS o nenorocire la nivel nalional,

toate Iumea dE njvali pe aceste cimine de bdtr6ni. in loc s5 aresteze de ta nivel national pAnS la

jude!, pe cei responsabili... Acolo trebuiau operate arestiri in masa, da?.'. Vin peste aceste

ierin., angajatoii... Nu gtiu dacl si in Arges e asta, dar e doar o rug6minte: sH fie pulin mai

toleranil, Oeji am vSzut in proiectul de lege cd se vine cu Jandarmeria la control. Sunt infractori

acolo? Bine c5 nu vin gi cu arma!
RugSmintea este ca si organele de control s5 manifeste un pic de inlelegere pan6 ne

punem la punct cu toate.

Dl.Subprefect - Am convingerea cE dumneavoastrE faceli treab5 bun6.Eu sunt si in
comisiile de incluziune socialS, validez gi Strategia, sunt implicat.., D.G.A.S.P.C. Argeg este in

top S f. nivel national. imi doresc ca si dumneivoastrS sd fili tot acolo. Si se consemneze in

Minutd sd trimitem la 14inisterul Finantelor. Subvenlia pentru standardul de cost - nu e ok!

Dl.Iordache - furnizor servicii sociale private - 9i trebuie s5 v5 gAndili cI sumele pe care

drmneauoastr} t" pletili ca-parlinbtori sunt undeva la 2500 lei - media la nivel de tar5, Statul

opereazd acum pentru un pacient care este independent - 43000/an, 58000/an, 84000/an -
pentru pacientul cel mai grav. $i atunci cum sd indeplinim noi standarde dac5, la nivel national,

se colecteazE taxe de 2500 lei?,,. Pentru ce dumneavoastrS, toati Rom6nia, nu puteti sb le plStili

pentru bunicii dumneavoastrS. Nu ci nu vreti.

Dl.Subprefect - Nu neapErat bunicil Si eu merg pe stradS,_dE unul peste mine si devin

hundicapat. Nu-Iobrie si ajungem la bStrAnete. Ce avem ast5zi, mAine nu gtim dac5 mai avem'

Trebuie sb intrSm in logica ista: azi esti sin5tos, m6ine nu stii dac5 mai egti;9i dac5 ai 30 de ani

si dacb ai 60 de ani.

Dna.Danieta tvl oldovea nu:l-1_Qllaville - As vrea si spun ceva in completare la ce a spus

dna.Avocat l14ariana VArgE). Proiectele de lege sunt diferite. Proieatul N4inisterului Muncii -

operatorii economici n, ,ui ur.uu dreptul sd furnizeze servicii soclale. tn proiectul comun pe cele

tiei legi, operatorii economici inci sunt inclusi. Este adev6rat cd nu au avut niciodatS dreptul

si aib5 centre rezidentiale pentru persoane cu dizabilitdti. tn ceea ce privegte ISU, noi licenliem in

momentul acesta pe un standard minim de calitate, in vigoare, Anual, inspectorii. socia li trebule

s; monitorizeze, cel pulin o dat5, fiecare serviciu social. La cele licenliate cred ci am fost anul

trecut si de 3-4 ori. tn momentul in care nol mergem la monitorizarea actuali, se merge pe

legislalfi in vigoare la momentul prezent, nu pe care s-a acordat. Deci, este adoptabilS 9i, intr-

ad-ev5i, dact il.Iordache 9i- a luat licenla anul trecut, nu era obligatoriu si aibd aviz ISU. Noi

il-am cerut oricum, pentru cE niciunui dintre cele 7 cbmine licentiate la momentul ista in

Judelul Argeg nu este fSrt ISU.

Dl.Subprefect - De cAnd cere ISU avizele Sstea? tn ce perioadS? Eu gtiu ci avizele 5stea,

p6nb sd apar6 o lege, se cereau de la 500 m2 in sus.



Dna.Daniela l4oldovean u-Horlaville - A fost valabil p6nH in 2019 pe centrele rezidentiale,

aupd care, Oin StanAarOut aproUat in 2019, a fost scos, dar noi l-am cerut in continuare ca sd fie

totul in siguranli c5, pAni la urm5, domnii se ocupi de viala unor oamenl acolo'

lcum, prin Ordinul 179 din 2023, cu aplicabilitate din 20 ianuarie, niciun serviciu social,

mai ales rezidential, nu are voie s5 functioneze fSrE autorizatie ISU.

il;#i i. .ui. *u, * serviciu ticenliat care n-are ISU, cine stie cum a scSpat, chiar

dac| este centru de zi, nu rezidenlial, I.S.U., dacS se duce in control, ne recomandi nou|,

de fapt, ne propun de-a dreptul, s5 suspendSm licenfa pe 3luni. DupS care, dac6 nu-l obtine,

se inchlde serviciul, se retrage licenla de functionare,

Dl.Subnrefect - tn general, se dE aveftisment operatorului 9i dupd aceea"'

Dna.Daniela Moldovea n u-Horlaville - Nu, se propune imediat, prin ordinul 179,

suspendarei activitAtii, care se poate face conform legislatiei serviciilor sociale, doar pe 3 luni,

dupE care, dacE n-o obline, se propune retragerea licentei.

DLSgbplCfed- E ugor si amendezi! Unde ducem oamenii 5ia? Ci nu-i ia nici DGASPC-u|

pe ni.irl centru, pentru cb se vrea dezinstitulionalizarea. PrimEriile,.. ieri, la gedinti au fost

4 primirii din 102. Conso(iile - nu le v5d... Si tot voi rEmAneli singuri cu noi'

Dna.Daniela l'4 old ovea n u:H-Qll-a-yille - $i apropos de ieri, dna.director economic de la
DGASPC... nultiu sigur dac6 acele proiecte cu finantare, care prev5d de la construclie p6ni la

modernizare sau dotare servicii sociale 9l pentru copii, 9i pentru v5rstnici, gi penku persoane cu

dizabilitSli... nu gtiu daci sunt adresate doar serviciilor (instituliilo0 furnizorilor publici. Trebuie

v5zut daci v5 incadrati Pe orice.

Dl,subprefect - Daci noi facem o intalnire, pentru cE eu nu cred cd pe partea de fonduri

europeneE epuizat subiectul, cu cei 60 (furnizori), impreuni cu DGASPC-ul 9i comunele pe care

eu le-am identiiicat.,. DacH ati fost ieri (la gedin!5), ati vHzut cd se vrea clar orientare pe o ax5 cu

romii? Nu pot si mi duc intrlo zon5 in care nu am comunitdti mari de romi, 9i atunci, dac5 avem

tyblureni, Valea l,lare, DArmEnesti, care au venit... Sd facem patru int6lniri in care venim cu cei din

zone d-bstea gi cu primSriile. De undeva trebuie sH plecdm, sd dim un stuff, o sc6nteie.

,tu uat-uri fn Hs. Tszioie aprobb Regulamentele de organizare 9i funclionare ale direcliilor,

servlciilor, compartlmentelor de asistenld soclald, slructura organizatoricE de.personal este

Dna.Daniela- Moldovea n u-Horlayillc - Apropos de furnnizorii publici si, in spelE,

orientativ|, nu este obligatorie. Adicd acolo se aprob5 3 oameni, dar este o structur5 orientativ6 9i

atunci primarul, c6nd eu mi duc in control 9i spun: "De ce ai doar 1 asistent social sau doar o

persoanS cu atribulii si nu ai 3?" - spune c5 e orientativS, nu obligatorie, $i e un singur om -
asistent social la o comutr{ sE zicem cu 7OO0 de locuitori 9i cu vreo 300 de beneflciari de ajutor

social, ca si nu mai zic incdlzirea gi alte persoane vulnerabile Si copil cu dizabilitSll. Si care,

eventual, mai e incdrcat gi cu Starea civild sau cu altceva. Nu o si faci fa!5 niciodatS! Cum si
c.lezvolte ontul Esta un serviciu soclal, chiar daci e serviciu de asisten!5 comunitarS? Nu are cum!

Dna.Mariana VArqb - DouE minute, sd puncteze 9i colega mea o propunerel

t0



Furnizor se ruleiisocia le private 1 - Noi nu avem cerere gi ofed5, vor sA ne aduc6 pe toti
la un nivell Sunt oameni care n-au muncit o zi si au o pensie aga cLlm o au/ sau sunt oameni care
au muncit o via!5 9i i9i permit alt centru. Nu este corect ca atunci c6nd se ajunge la o vArstS
inaintatS sau pulin mai devreme, si beneficiem toli de acelagi regim. Pentru c5 nu toti am muncit
la fel, nu toli am cotizat la fel la stat si nu tosi ne permitem.

Dl.Subprefect - Eu nu sunt de acord cu dumneavoastrd aici. Si stiti de ce? Trebuie sE fie
principiul solidaritilii.

Furnizor servicii soclale orivate 1 - Eu nu mi-am permis s5 plec intr-un concediu si am
muncit toatd viala, iar altul poate a stat ... intr-un concediu. Trebuie si fie cerere si ofertS; sunt
centre mai joase, mai de lux, trebuie si luim ce ne permitem. Aici trebuie sd facem ceva sl fie
clasifica re.

Furnizor servicii sociale private 2 - Cu seniorii este o problemi naliona15. Aici, in Argeg,
sunt cam 3500 de pensionari; statul poartE de grij5 la 300 si privatii la 3000. Necazul e altul!
Standardele minime care se vehiculeazi acum/ au ridicat at6t de mult stacheta, c5 noi, din punct
de vedere economic, nu mai putem supravielul. tvlasinile pe care le-am c6gtigat in strdinState le

facem praf pe aici, Ne facem praf clSdirile, modificSm bii, spargem pereti, inn5dim.

Dl.Subffelcet - Eu dau materialul, in primul rAnd, la Cancelaria Prim-14inistru lui, ca si fie
informat si dumnealui, conduce Guvernul.

Pentru cE sunteti antreprenori si stiti cum se fac banii, fili alSturi de primari in ADI-urile
5stea. O sd convoc eu nigte gedinte cu primarii din aceste zone.

Eu vd multumesc tuturor, r5mdne sd ne vedem cu tolii! Eu ce promit, faceml

La sedint6 au fost convocati membrii Comisiei, conform Legii dialogului social
nr.36712022 9i au participat urm5torii reprezentanli :

Din partea administratiei
- Dl. Bogdan lonut 14inciunescu - Subprefectul Judelului Arges
- Dna.ScdrlStescu Laura Gilda - Administralia Judeteand a Finanfelor Publice Arges
- DDaniela N4oldovea nu-Horlaville- A.J.P.I.S. Arges
- Dna. Graliela VlSdoiu -Inspectoratul Teritorial de lu'luncb
- Dna. Chirit5 Florina- A.J.O.F.M. Argeg
- Dna. Carmen Radulescu - Casa Judeteani de Pensii Argeg
- Dl.Sebastian Florescu - inspector - Inspectoratul $colar Judetean Arges
- Dl.Arsene Mihail-Directia de SEnitate Publici Arges
- DI.Ionut Gheorghe - director Casa de AsigurSri de SbnState Arges
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Din patea Confederaliilor/FederalijlorstndLeAleSi+AlrSrclC
- Dna. Cecilia lYarilena Tatia - Confederalla Nalionali SindicalS ,,CARTEL ALFA"
- Dna. Doina FinicS - Confederatia NationalS a Sindicatelor Libere din Rom6nia 'FRATIA'
- Dna.l,lariana V6rgi - Confederatia SindicalS NationalS "[4ERIDIAN"
- Dl. Ion Gligcd - C-onsiliul Nalional al intreprindeiilor Private tv'lici si Mijlocii din RomAnia
- Dl. Dan Atanasiu - Consiliul Nalional al Intreprinderilor Private [4ici si Mijlocii din RomAnia

Invitali: furnizori de servicii sociale private
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